
Zápis z V. zasedání Komise RHMP pro udělování grantů vlastníkům památkově významných
objektů

Přítomni: Mgr. Albert Kubišta; Daniel Kajpr; Ing. Tomáš Mikeska; Be. Annette Heidlová;
Lucie Kubesa; prof. PhDr. Pavel Vlček; Ing. arch. Eva Dvořáková;
Mgr. Šárka Koukalová; Mgr. Ladislav Valtr; Ing. arch. Ondřej Šefců;
Mgr. Simona Nesázalová Vladíková;

Omluveni: Ing. Václav Jandáček;
Neomluveni: 0

Přizváni: Mgr. Jiří Skalický; Jarmila Střeláková; Ing. Jitka Kyseláková; Mgr. Eliška Kokinová;
Bc. Martina Soukupová;

Datum a ěas: 1. dubna 2025 od 13:00 - 15.00 hod.
Místo: Salonek primátora hl. m. Prahy, 1. patro, místnost 135, Škodův palác, Jungmannova

35/29, Praha 1

V úvodu se slova ujal předseda Komise RHMP pro udělování grantů vlastníkům památkově
významných objektů (dále jen „Komise RHMP“) pan Mgr. Albert Kubišta (dále jen předseda
„Komise RHMP“), přivítal přítomné a členy této Komise. Sdělil, že hlavním bodem zasedání bude
návrh na poskytnutí dotací vlastníkům památkově významných objektů pro rok 2025.

Dle jednacího řádu komisí Rady hl. m. Prahy schváleného usnesením RHMP ě. 1383 ze dne 14. 11.
2000, ve znění usnesení RHMP č. 500 ze dne 16. 3. 2020 předseda Komise RHMP konstatoval, že
tato Komise RHMP je usnášeníschopná. Uvedl, že celé jednání je monitorováno a dal hlasovat o
programu jednání, který byl součástí pozvánky.

Komise RHMP souhlasí s navrženýmprogramem jednání.
Usnesení bylopřijato 10 členy

Po zajištění organizačních záležitostí předseda Komise RHMP předal slovo panu Mgr. Jiřímu
Skalickému, řediteli odboru památkové péče MHMP (dále jen „ředitel OPP MHMP“), aby seznámil
přítomné s návrhem na poskytnutí dotací vlastníkům památkově významných objektů pro rok 2025.
Ředitel OPP MHMP informoval přítomné, že součástí návrhu na poskytnutí dotací pro rok 2025 jsou
i návrhy na tzv. II. kolo s tím, že by se postupovalo dle čl. G. odst. 3 Programu pro vlastníky
památkově významných objektů pro rok 2025. Jednalo by se o rozdělení finančníchprostředků, které,
po schválení v Radě hl. m. Prahy a v Zastupitelstvu hl. m. Prahy v dubnu a květnu roku 2025, by
nebyly příjemci dotace využity (nečerpány, odstoupili od schválené dotace před nebo po podpisu
Veřejnoprávní smlouvy, apod). Přehled těchto žádostí (ostatní a památkově významné objekty a
objekty ve vlastnictví církví a náboženských společností) byl součástí přílohy č. 5 B. Konkrétní
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návrhy vč. pořadí a návrhu finančních prostředků na poskytnutí dotací budou projednávány na
podzimním zasedání Komise RHMP v závislosti na objemu nevyužitých, nečerpaných či nepřijatých
finančních prostředků.

Komise RHMPsouhlasí sprojednáním návrhu naposkytnutí dotací v II. kole napodzimním zasedání
Komise RHMP.

Usnesení bylopřijato 10 členy

Dále ředitel OPP MHMP představil hlavní body Programu - projednání a návrh na poskytnutí dotací
vlastníkům památkově významných objektů pro rok 2025. K tomuto účelu byly přítomným společně
s pozvánkou elektronicky zaslány materiály, které byly najednání předloženy také v tištěné podobě.

Následně se slova ujalaMgr. SimonaNesázalová Vladíková (dále jen „tajemnice Komise RHMP“) a
sdělila, že k projednání byly předloženy tyto podklady:

• Informace o zpracování podaných žádostí o dotaci odborem památkové péče MHMP (dále
jen „OPP MHMP“) - dotace pro vlastníky památkově významných objektů pro rok 2025 -
příloha č. 1;

• Přehled žádostí na poskytnutí dotací pro rok 2025 na věci nemovité a movité (ostatní
památkově významné objekty, objekty ve vlastnictví církví a náboženských společností a
movité kulturní památky) - přílohy č. 2 A, 2 B, 3 A, 3 B, 4 A a 4 B;

• Přehled žádostí, které jsou navrženy na poskytnutí dotací pro rok 2025 (ostatní památkově
významné objekty, objekty ve vlastnictví církví a náboženských společností) v rámci II. kola
-příloha č. 5 B.

Příloha č. 1 - Informace o zpracování žádostí o dotaci vlastníkům památkově významných objektů
v roce 2025 (věci nemovité a movité).

V úvodu tajemnice Komise RHMP uvedla, že při návrzích na poskytnutí dotací na rok 2025 bylo
postupováno dle Programu pro vlastníky památkově významných objektů na rok 2025, který byl
schválen usnesením RHMP č. 1406 ze dne 24. 6. 2024 (dále jen „Program"). U navrhovaných dotací
bylo kromě účelnosti, potřebnosti, efektivnosti, hospodárnosti a významnosti opravy o obnovy
objektu prověřováno a současně zohledněno, zda na objektu byla, či nebyla umístěna zařízení v
souladu se zákonem č. 20/1987 Sb., o státní památkové péči, ve zněm pozdějších předpisů, tzn., zda
na realizování a umístění zařízení na objektu bylo vydáno příslušné závazné stanovisko OPP MHMP.
Také byly soudními znalci prověřovány položkové rozpočty stavebních prací a propočty
restaurátorských prací, tzn., zda byly rozpočty a propočty předloženy v cenách obvyklých.

Dále se tajemnice Komise RHMP vyjádřila k příloze č. 1 a uvedla:

• z celkového počtu 141 žádostí o dotaci bylo za OPP MHMP navrženo poskytnout dotace
v celkové výši 46 481 400 Kč ve prospěch 84 žadatelů, dále 39 žádostí bylo navrženo k
nevyhovění z důvodu věcných a formálních nedostatků, nebo byla na objektu umístěna
nepovolená zařízení nebo bylo soudním znalcem zjištěno nadhodnocení rozpočtu stavebních
a rest. prací, u 6 žádostí nebyla dotace navržena architektem - památkářem OPP MHMP,
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9 žádostí bylo navrženo na poskytnutí dotace v rámci II. kola a 3 žadatelé odstoupili od podané
žádosti před jednáním Komise RHMP (celkem bylo navrženo k nevyhovění 57 žádostí, vč.
žadatelů, kteří od žádosti pro rok 2025 odstoupili, a kterým nebyla dotace navržena z důvodu
nízkého bodového hodnocení).

Z 84 žádostí bylo dle přílohy č. 1 navrženo dotaci poskytnout:

• na ostatní památkově významné objekty pro 51 žadatelů v celkové výši 30 956 400 Kč;
• na objekty ve vlastnictví církví a náboženských společností pro 21 žadatelů v celkové výši

13 330 000 Kč;
• u věcímovitých -movitých kulturních památek 12 žadatelům v celkové výši 2 195 000 Kč.

Informaci doplnila paní Střeláková, popsala obsah jednotlivých předložených tabulek a systém jejich
zpracování. Uvedla, že navrhované výše dotací se pohybují:
- u ostatních památkově významných objektů v rozpětí 20^49 % z uznatelných nákladů;
- u objektů ve vlastnictví církví a náboženských společností v rozpětí 29^49 % z uznatelných

nákladů;
- umovitých kulturních památek v rozpětí 60-62 % z uznatelných nákladů.

Komise RHMP vzala na vědomí informaci uvedenou vpříloze č. 1.
Usnesení bylopřijato 10 členy

Příloha č. 2 A, 2 B, 3 A, 3 B, 4 A a 4 B—přehled žádostí o dotaci vlastníkůmpamátkově významných
objektů pro rok 2025 na ostatní památkově významné objekty, na objekty ve vlastnictví církví a
náboženských společností a na movité kulturnípamátky včetně návrhů OPP MHMP.

Předseda Komise RHMP vyzval členy Komise RHMP k posuzování jednotlivých návrhů na
poskytnutí dotací roku 2025 a to po jednotlivých stránkách Souhrnného přehledu žádostí o dotaci -
viz tabulka č. 2 B^4 B.

Příloha č. 2 A a 2 B - ostatnípamátkově významné objekty.
Ke každé žádosti o dotaci byly Komisi RHMP podány vysvětlující informace týkající se např.
navrhované výše dotace, předmětu dotace, umístění zařízení na objektu apod., průběžně byly
jednotlivým členům Komise RHMP zodpovídány dotazy. Byla promítána fotodokumentace objektů.
U ostatních památkově významných objektů bylo prezentováno a posouzeno celkem 97 objektů.

Po ukončení prezentace a představení všech podaných žádostí na ostatní památkově významné
objekty, Komise RHMP souhlasila s návrhem na poskytnutí dotací pro rok 2025 dle návrhu OPP
MHMP. Současně vzala na vědomí přehled žádostí, které jsou navrženy k nevyhovění vč. žádostí,
které nebyly navrženy z důvodu nízkého bodového hodnocení.
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Příloha č. 3 A a 3B- objekty ve vlastnictví církví a náboženských společností.
V případě objektů ve vlastnictví církví a náboženských společností bylo postupováno stejným
způsobem, jako u návrhu dotací na ostatní památkově významné objekty. U objektů ve vlastnictví
církví a náboženských společností bylo prezentováno a posouzeno 32 objektů.
Po ukončení prezentace a představení všech podaných žádostí na objekty ve vlastnictví církví a
náboženských společností Komise RHMP souhlasila s návrhem na poskytnutí dotací pro rok 2025
dle návrhu OPP MHMP. Současně vzala na vědomí přehled žádostí, které jsou navrženy
k nevyhovění.

Příloha č. 4Aa4B- objekty - movité kulturnípamátky.
V případě dalších objektů - movitých kulturních památek - bylo postupováno stejným způsobem,
jako u návrhu dotací na ostatní památkově významné objekty a u návrhu na objekty ve vlastnictví
církví a náboženských společností. U objektů, které jsou movitými kulturními památkami, bylo
prezentováno a posouzeno celkem 12 žádostí.

Po ukončení prezentace a představení všech podaných žádostí na objekty, které jsou movitými
kulturními památkami, Komise RHMP souhlasila s návrhem na poskytnutí dotací pro rok 2025 dle
návrhu OPP MHMP.

Komise RHMP doporučila dle přílohy č. 2—č.4 poskytnutí dotací dle návrhu OPP MHMP, a vzala
na vědomí žádosti, které byly navrženy k nevyhovění a žádostí, které nebyly navrženy z důvodu
nízkého bodového hodnocení.

Usnesení bylopřijato 10 členy

Předseda Komise RHMP vyzval přítomné členy k vyjádření k přehledu žádostí uvedených v příloze
č. 5 B. Jedná se o žádosti, které jsou navrženy k poskytnutí dotace v rámci II. kola. Těmto žadatelům
by byly dotace navrženy v případě, že dotace schválené příjemcům v I. kole nebudou využity, tedy
nebudou čerpány či nebudou přijaty. Bude postupováno dle čl. G. odst. 3 Programu, ve kterém je
stanoveno, cituji: ...“Žádosti,u kterých nebylo možné Dotaci poskytnout z důvodu vyčerpání
alokovaných finančních prostředků, ale kterým bude možné Dotaci poskytnout za podmínky, že
Žadatelé s vyšším počtem bodů Dotaci buď částečně či zcela nevyčerpají"... konec citace. Pořadí a
výše navrhovaných dotací žadatelům uvedeným v příloze č. 5 B bude řešeno na podzimním zasedání
Komise RHMP, a to podle zůstatku finančních prostředků určených pro tuto dotační oblast v roce
2025 - viz čl. G. odst. 3 Programu.

Usnesení bylopřijato 10 členy
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Příloha č. 3 A a 3 B- objekty ve vlastnictví církví a náboženských společností.

V případě objektů ve vlastnictví církví a náboženských společností bylo postupováno stejným 
způsobem, jako u návrhu dotací na ostatní památkově významné objekty. U objektů ve vlastnictví 
církví a náboženských společností bylo prezentováno a posouzeno 32 objektů.

Po ukončení prezentace a představení všech podaných žádostí na objekty ve vlastnictví církví a 
náboženských společností Komise RHMP souhlasila s návrhem na poskytnutí dotací pro rok 2025 
dle návrhu OPP MHMP. Současně vzala na vědomí přehled žádostí, které jsou navrženy 
k nevyhovění.

Příloha č. 4 Aa4 B- objekty - movité kulturní památky.

V případě dalších objektů - movitých kulturních památek - bylo postupováno stejným způsobem, 
jako u návrhu dotací na ostatní památkově významné objekty a u návrhu na objekty ve vlastnictví 
církví a náboženských společností. U objektů, které jsou movitými kulturními památkami, bylo 
prezentováno a posouzeno celkem 12 žádostí.

Po ukončení prezentace a představení všech podaných žádostí na objekty, které jsou movitými 
kulturními památkami, Komise RHMP souhlasila s návrhem na poskytnutí dotací pro rok 2025 dle 
návrhu OPP MHMP.

Komise RHMP doporučila dle přílohy č. 2—č. 4 poskytnutí dotací dle návrhu OPP MHMP, a vzala 
na vědomí žádosti, které byly navrženy k nevyhovění a žádostí, které nebyly navrženy z důvodu 
nízkého bodového hodnocení.

Usnesení bylo přijato 10 členy

Předseda Komise RHMP vyzval přítomné členy k vyjádření k přehledu žádostí uvedených v příloze 
č. 5 B. Jedná se o žádosti, které jsou navrženy k poskytnutí dotace v rámci II. kola. Těmto žadatelům 
by byly dotace navrženy v případě, že dotace schválené příjemcům v I. kole nebudou využity, tedy 
nebudou čerpány či nebudou přijaty. Bude postupováno dle čl. G. odst. 3 Programu, ve kterém je 
stanoveno, cituji: ...“Žádosti, u kterých nebylo možné Dotaci poskytnout z důvodu vyčerpání 
alokovaných finančních prostředků, ale kterým bude možné Dotaci poskytnout za podmínky, že 
Žadatelé s vyšším počtem bodů Dotaci buď částečně či zcela nevyčerpají"... konec citace. Pořadí a 
výše navrhovaných dotací žadatelům uvedeným v příloze č. 5 B bude řešeno na podzimním zasedání 
Komise RHMP, a to podle zůstatku finančních prostředků určených pro tuto dotační oblast v roce 
2025 - viz čl. G. odst. 3 Programu.

Usnesení bylo přijato 10 členy
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Vzhledem k tomu, že se do diskuse nikdo nepřihlásil, předseda Komise RHMP poděkoval všem 
přítomným za aktivní účast a V. zasedání této Komise v 15:00 hod. ukončil.

Zapsala: Jarmila Střeláková

Ověřila: Mgr. Simona Nesázalová Vladíková - taj    

Odsouhlasil: Mgr. Jiří Skalický - ředitel OPP MHMP 

Schválil: Mgr. Albert Kubista - předseda Komise  

V Praze dne 2. 4. 2025

Příloha:
Program zasedání Komise RHMP 
Tabulky - příloha č. 2 B-5 B k zápisu 
Prezenční listina

Audio záznam ze zasedání Komise RHMP je k dispozici u zpracovatele
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Závěrem dal předseda Komise RHMP hlasovat o návrhu usnesení:

1. Komise RHMP souhlasí s poskytnutím dotace v celkové výši 46 481 400 Kč žadatelům 
uvedeným v příloze č. 2, č. 3 a č. 4 s tím, že při návrhu dotací bylo postupováno dle Programu 
pro vlastníky památkově významných objektů pro rok 2025.

Návrh byl přijat 10 členy

2. Komise RHMP vzala na vědomí žádosti, které byly OPP MHMP navrženy k nevyhovění 
z důvodů uvedených v jednotlivých Protokolech, a žádosti, které nebyly navrženy na 
poskytnutí dotace z důvodu nízkého bodového hodnocení. Návrhy byly součástí příloh č. 2, 
č. 3 a č. 4.

Návrh byl přijat 10 členy

3. Komise RHMP souhlasí s návrhem stanovit pořadí a výši navrhovaných dotací žadatelům 
uvedeným v příloze č. 5 na podzimním zasedám Komise RHMP, a to podle zůstatku 
finančních prostředků určených pro tuto dotační oblast v roce 2025 - bude postupováno dle 
čl. G. odst. 3 Programu.

Návrh byl přijat 10 členy

Návrhy na poskytnutí dotací byly v průběhu jednání zapracovány do souhrnných přehledů -příloh č. 
2 B, č. 3 B a č. 4 B. Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu 
ZHMP (dále jen „ Výbor ZHMP“) budou předloženy návrhy na poskytnutí dotací, které přesahují částku 
1 mil. Kč a které budou následně předloženy Zastupitelstvu hl. m. Prahy kprojednání a ke schválení. Částky 
navržené na poskytnutí dotace nepřevyšující 1 mil. Kč budou předloženy k projednání a ke schválení 
Radě hl. m. Prahy a částky navržené kposkytnutí dotace převyšující 1 mil. Kč budou poté předloženy 
kprojednání a ke schválení Zastupitelstvu hl. m. Prahy.

Usnesení bylo jednomyslně přijato

Předseda Komise RHMP vyzval přítomné k diskusi, což byl poslední bod jednání.
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